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در خروج از بنگاه داریگام بلند بانک صادرات ایران عرضه اولیه توسعه نیشکرمحسن سیفی خبر داد

 مدیرعامــل بانک صادرات ایــران گفت: 
عرضه ســهام شــرکت توســعه نیشکر 
و صنایــع جانبــی به عنــوان بزرگ تریــن 
هلدینگ کشــاورزی و صنعتی کشــور از 
ســوی بانک صادرات ایران و بانک ملی، 
تلاش جدی نظام بانکــی برای خروج از 
بنگاه داری و تخصیص بهینه منابع است. 
به گــزارش روابط عمومی بانک صادرات 
ایران، محسن ســیفی با بیان این مطلب 
افزود: عرضه اولیــه بیش از ۱۷۱ میلیون 
ســهم از ســهام شرکت توســعه نیشکر 
و صنایــع جانبی با نماد «نیشــکر» در دو 
مرحلــه بــه روش ترکیبی بــا رفع موانع 
قانونی و فراهم شــدن شرایط مناسب، از 
روز دوشنبه در بازار دوم فرابورس عرضه 
اولیه خواهد شــد که گام مهم دیگری در 
راســتای کاهش دارایی های غیر ضرور و 
تزریــق بهینه منابع و هدایت ســرمایه ها 
به ســمت بخش های مولد کشور است. 
او گفــت: بانک صادرات ایــران علاوه بر 
پیگیــری روند افزایش ســرمایه که منجر 
به عبور سرمایه پایه بانک از مرز ۷۸ هزار 
میلیارد تومان شد، واگذاری اموال مازاد را 
نیز در دســتور دارد. در این راستا واگذاری 
۱۷۱ میلیون ســهم شرکت توسعه نیشکر 
و صنایع جانبی به طور مشــترک از سوی 
بانک صادرات ایران و بانک ملی ایران در 
بازار سرمایه انجام می شود و امیدواریم با 
واگذاری این ســهام، ضمن هدایت بهینه 
منابــع به ســمت تولید، تــلاش ویژه ای 
بــرای افزایش حقــوق صاحبان ســهام 
انجام شــود. ســیفی با یــادآوری اینکه 
افزایش ســرمایه بانک صادرات ایران در 
ســال جاری، افــق جدیــدی در اقدامات 
ارزش آفرین و تأثیر گذار در اقتصاد کشــور 
و خدمت به مردم را ترســیم کرده است، 
واگــذاری بیشــتر اموال مــازاد، خروج از 
بنــگاه داری و کاهش میــزان دارایی های 
ثابــت و مازاد برای تداوم مســیر افزایش 
ســرمایه را از دیگر برنامه هــای بانک در 

ماه های پیش رو عنوان کرد.

می شودپروازهای اروپایی از سرگرفته 
دبیر انجمن شــرکت های هواپیمایی 
اعلام کــرد: برنامه ریزی بــرای پرواز به 
ســایر مقاصد اروپایی از جمله اســپانیا، 
آلمان و اتریش در حال انجام اســت و 
۱۲ بهمن ماه پرواز تهران - پاریس انجام 
می شــود. مقصود اسعدی ســامانی در 
گفت وگو با ایســنا، در پاســخ به اینکه 
آیــا قــرار اســت پروازهــای اروپایی از 
ســرگرفته شود یا خیر، گفت: دو شرکت 
هواپیمایــی مجوز انجام پــرواز به اروپا 
را دارنــد و اقداماتــی نیــز درخصوص 
برقراری این پروازهــا انجام داده اند. او 
افزود: برنامه ریزی برای پرواز به ســایر 
مقاصد اروپایی ازجمله اسپانیا، آلمان و 
اتریش در  حال انجام است. دبیر انجمن 
شرکت های هواپیمایی تصریح کرد: بنابر 
اعلام شرکت هواپیمایی ایران ایرتور، ۱۲ 
بهمن مــاه پــرواز تهران - پاریس انجام 
می شود. مهر ماه امسال بود که اتحادیه 
اروپا ســه شــرکت هواپیمایی ایران ایر، 
ساها و ماهان را به فهرست تحریم های 
این اتحادیه اضافه کرد و پروازهای این 

شرکت ها به مقاصد اروپایی لغو شد.

هر خودرو با احتســاب تمام قطعات، از جمله پیچ ومهره هایش، از 
۳۰ هزار قطعه ســاخته شده است. حتی اگر قطعات بزرگی مانند 
موتور اتومبیل را به عنوان یک قطعه در نظر گرفت، هر خودرو به صورت 
میانگیــن هزارو ۸۰۰ قطعه مجزا دارد که اگــر فقط یک قطعه آن تأمین 

نشده یا با تأخیر به خط تولید برسد، یک خط تولید را از کار می اندازد.
نمونه آشــنای آن، زلزله در خط تولید خودروسازهای بزرگ جهان بعد از 
ســونامی ژاپن در ســال ۲۰۱۱ به دلیل تهیه یک رنگدانه قرمز بود؛ چراکه 
این رنگدانه خاص فقط در یک کارخانه نزدیک رآکتور هسته ای فوکوشیما 
ساخته می شد و نسبت به نمونه های مشابه آن شدت رنگ و درخشندگی 
بیشــتری داشــت. فقدان این رنگدانه ریز باعث اختلال در خطوط تولید 
خودرو در ابرشــرکت هایی همچون فورد، کرایسلر، فولکس واگن، بی ام و، 
تویوتا، نیسان و جنرال موتورز شد. تولید خودروهایی که به این رنگدانه ها 
نیاز داشــتند، متوقف شــد و موجودی و برنامه تحویــل اتومبیل به  هم 
ریخت. یک رنگدانه ریــز، غول ها را به زانو در آورد و تقلای برندهای برتر 
جهانی خودرو برای پیداکردن جایگزین آن به جایی نرســید و در نهایت 

خودروها بدون این اکسیر رنگی و با زرق وبرق کمتری روانه بازار شد.
آخرین مثال آن نیز کمبود تراشــه های نیمه رسانا یا همان میکروچیپ ها 
بعد از شــیوع کرونا بود. همان ریزقطعاتی که در کنترل موتور، سیســتم 
ایمنی، صفحه نمایش، سیســتم ناوبری و ... اســتفاده می شود که بعد از 
همه گیری کووید۱۹ کمیاب و باعث شــد خودروســازی فورد ۲۰ درصد و 
تویوتا ۴۰ درصد تولیداتش را کاهش دهد و جنرال موتورز در ســال ۲۰۲۱، 

دو میلیون خودرو کمتر بسازد.
ناظــر به حساســیت و تأثیــر تأمین قطعات برای خودروســازی اســت 
که خودروســازان برتر جهان بــه روش های مختلفی بــه دنبال کاهش 
ریسک در این زمینه هســتند. برای مثال تویوتا از تأمین کنندگان متعددی 
اســتفاده می کند، هیوندا خــط تولیدش را منعطف کــرده تا در صورت 
لزوم، بلافاصله تغییر کند و بی ام و با اســتفاده از تکنولوژی های دیجیتال 
جریان تولید قطعه در جهان را رصد و بررســی می کند. اما جنرال موتورز 
(آمریکا)، هوندا (ژاپن)، دایملر (آلمان) و تســلا (آمریکا) تلاش دارند با 
بومی ســازی یا ســرمایه گذاری مستقیم، از وابســتگی خود به کشورها یا 

کارخانجات خارجی بکاهند.
کشــور ما نیز به واســطه شــوک های متعددی که در خلال دوران دفاع 
مقدس و تحریم ها به زیرســاخت ها و صنایع تحمیل شد، از سال ها پیش 
به این واقعیت رســید که قطعه سازی  نه تنها ستون فقرات خودروسازی 
است، بلکه سرپا نگه داشتن خودروهای موجود نیز راهی جز توسعه این 

صنعت ندارد.
کمتر کســی فراموش کرده خروج سریع شرکای فرانسوی، ژاپنی و کره ای 
از بــازار ایران ابتدای دهه ۹۰ به دلیــل مصون ماندن از مجازات تحریمی 
آمریکا، باعث شــد خط تولید ماکســیما و زانتیا در کشــور برای همیشه 
متوقف شــود؛ چراکه قطعات برقی و الکترونیکی این خودروها وارداتی 

بود.
اما پژو ۲۰۶ توانســت با کمک قطعه ســازانی همچون شرکت کروز جان 
سالم به در ببرد. همان شرکتی که امروز یکی از بزرگ ترین تولیدکنندگان 
قطعات خودرو در کشــور و غرب آسیاســت و بیش از چهار هزار نوع از 
۳۰ هــزار قطعه مورد نیاز خودروها را در تیراژ بالای ۶۰ میلیون قطعه در 
سال تولید کرده و در اختیار ایران خودرو، سایپا، پارس خودرو، گروه بهمن 
و سایر مجموعه های کوچک و بزرگ خودروسازی می گذارد. یعنی همان 
قطعاتــی که در میان صاحبــان خودرو، رانندگان و ... به اســم «قطعات 
شــرکتی» معروف اســت و به دلیل کیفیت بالا، متقاضیان و مشــتریان 

پروپاقرصی دارد، ساخته شرکت کروز است.
کروز توانســت بعد از بدعهدی شــرکت پژو سیتروئن فرانسه با مهندسی 
معکوس و ســاخت قطعات مورد نیاز با کمک ۱۴ هزار نیروی مستقیم و 
۲۰ هزار نیروی غیر مســتقیم، جلوی توقــف تولید خودروی ۲۰۶ در ایران 
را بگیــرد. آن هم در شــرایطی که اولا تحریم ها اجــازه تأمین مواد اولیه 
برای تولید قطعات را نمی داد، ثانیا لجســتیک تأمین مواد اولیه به دلیل 
تحریم های حوزه حمل ونقل، بیمه و مبادلات ارزی دشــوار بود و از همه 
مهم تر اینکه شــرکت پژو  قطعات خودرویی نظیــر پژو ۲۰۶ را به صورت 
پکیج و به هم پیوســته به ایران صادر می کــرد و امکان آن نبود که بتوان 
یــک قطعه از این مجموعه را به صورت مجزا تولید کرد. اما کروز نه تنها 
با داخلی ســازی شــروع به ســاخت قطعات کرد، بلکه این مأموریت را 
در شــش ماه به ســرانجام رســاند. کمبودها جبران شد، قیمت قطعات 
پژو ۲۰۶ کاهش یافت و مشــکلات ابتدایی قطعات بومی هم به ســرعت 

اصلاح شد.
بــا توجه به این واقعیت ها بود که یکشــنبه گذشــته، زمانــی که «علی 
خضریان»، یکی از نمایندگان تهران در مجلس در تذکر شــفاهی از پشت 
تریبون پارلمان به بزرگ ترین شرکت قطعه سازی کشور حمله کرد و آن را 
مسبب وضعیت حاکم بر خودروسازی دانست، موجی از انتقاد، اعتراض 

و سؤال علیه او در روزنامه ها و شبکه های اجتماعی به راه افتاد.
پرسش های متعددی متعاقب تذکر نماینده تهران و نامه او به کمیسیون 
اصــل ۹۰ بی جواب مانده که بزرگ ترینش ایــن بود: چرا نماینده تهران با 
چشم بســتن بر گزارش هیئت تحقیق و تفحص مجلس شورای اسلامی 
از خودروســازان، گزارش مرکز پژوهش های مجلــس، اطلاعات موجود 
در کــدال بورس، گزارش های متناوب و دوره ای خودروســازان و هزاران 
یادداشــت و گزارش مســتند و مســتدل به دنبال مخدوش کردن چهره 
تولیدکنندگانی است که رئیس جمهور از آنها با عنوان سرداران اقتصادی 
یاد می کنــد؟ آیا نماینده مجلس به تبعات طرح اتهامات اثبات نشــده و 
اطلاعات غیردقیق و غیرمستند خود علیه بزرگ ترین شرکت قطعه سازی 
کشــور آگاه اســت؟ آیا آقــای خضریان حاضر اســت در صــورت اثبات 
اشــتباه بودن ادعایش به صورت مستند از همان تریبون مجلس، از مردم 
عذرخواهی کنــد؟ یا نماینده مجلس نیز آگاهانه یا ناآگاهانه  بخشــی از 

پازلی شده که می خواهد چرخ قطعه سازی در ایران از کار بیفتد؟

دومین نشســت مشترک کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
کشاورزی ایران و اصفهان روز چهارشنبه ۱۹ دی ماه ۱۴۰۳ با حضور رئیس و اعضای کمیسیون 
معــادن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران و اصفهــان به میزبانی فولاد مبارکه در اصفهان 

برگزار شد.
به گزارش خبرنگار فولاد، در دومین نشســت مشترک کمیســیون معادن و صنایع معدنی 
اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی ایران و اصفهان، محمدیاســر طیب نیا، مدیرعامل 
شــرکت فولاد مبارکه با بیان اینکه این شرکت به عنوان بزرگ ترین مجموعه صنعتی و معدنی 
کشــور با کمیسیون معدن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران مرتبط است، اظهار کرد: برخی 
اتفاقات خوبی را که در فولاد مبارکه رقم خورده و منجر به امیدآفرینی در جامعه خواهد شد، 
ارائه می دهم؛ زیرا فعالیت ها و دستاوردهای فولاد مبارکه به حوزه معدن وابسته است. امروز 
 رفع ناترازی ها به موضوع شــماره یک کشور تبدیل شده و از بالاترین مقامات کشور یعنی مقام 
معظم رهبری و رئیس جمهوری گرفته تا وزرا و صنعتگران، همه از ناترازی صحبت می کنند.

ناترازی در اقتصاد ایران یک موضوع زیربنایی اســت و صرفا بــه حوزه های گاز و آب محدود 
نمی شود

وی در ادامــه افزود: وقتی صحبت از ناترازی می شــود، غالبا نگاه هــا به ناترازی در حوزه 
برق و گاز معطوف می شــود؛ اما باید توجه داشــت که ناتــرازی در اقتصاد ایران یک موضوع 
زیربنایی اســت و صرفا به حوزه های گاز و آب محدود نمی شــود. از ســال ۱۴۰۰ و زمانی که 
مســئولیت مدیریت فولاد مبارکه به من واگذار شد و مشــکل ناترازی های انرژی نیز به شدت 
امروز نبود، «توســعه کمی، کیفی و متوازن» را به عنوان اســتراتژی اصلی شــرکت اعلام و بر 
ضرورت ایجاد توازن در زنجیره فولاد تأکید کردیم. مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه خاطرنشان 
کرد: طی دهه های اخیر، توســعه های قابل توجهــی در فولاد مبارکه صورت گرفته و اکنون ما 
میراث دار افتخارات و دستاوردهای گذشته ایم؛ اما توسعه متوازن موضوع مهمی است که ما 
از ســه سال پیش به آن پرداختیم، زیرا بیش از اینکه با مشکل ناترازی انرژی مواجه باشیم، با 
کمبود مواد اولیه و مشکلات مربوط به حوزه حمل ونقل مواجه بودیم و باید این عدم توازن را 
حل می کردیم. با این حال، فولاد مبارکه طی سال های اخیر بخش قابل توجهی از میزان تولید 

خود را به دلیل محدودیت های انرژی نیز از دست داده است.

فولاد مبارکه با نگاهی مترقی از ۳ سال پیش پروژه های خودتأمینی انرژی را آغاز کرد 
 وی با بیان اینکه علاوه بر انرژی، در حوزه های مختلفی ازجمله سرمایه انسانی با ناترازی 
مواجهیــم، گفت: پرورش نیروهــای متخصص در حوزه های مختلف تا ســطح مدیریت یکی 
از نیازهای امروز صنایع کشــور اســت. همچنین با عدم تعادل در تولیــد کالاها و محصولات 
مختلف، ازجمله محصولات فولادی در کشــور مواجه ایم که این رویه نیازمند اصلاح اســت. 
بــرای رفع ناترازی انرژی به برنامه ریزی بلندمــدت نیازمندیم و به همین دلیل فولاد مبارکه با 
نگاهی مترقی از ســه سال پیش پروژه های خودتأمینی انرژی را آغاز کرد. طیب نیا تصریح کرد: 
زمانی که قصد احداث نیروگاه برای تأمین انرژی موردنیاز فولاد مبارکه را داشتیم، برخی چنین 
اقداماتی را بیهوده می دانســتند و حتی عده ای از سهامداران فولاد مبارکه نیز به این اقدامات 
معترض بودند؛ اما امروز شاهد ثمرات سرمایه گذاری های سال های گذشته در حوزه نیروگاهی 
هســتیم. ما نباید برای تأمین نیازهای خود به امید دولت ها باشــیم، بلکــه باید در زمینه های 

مختلف مدل ها و الگوهای موفق را پیاده سازی و آنها را در سراسر کشور تکثیر کنیم.

نیروگاه ۹۱۴ مگاواتی فولاد مبارکه تا سال آینده به صورت کامل وارد مدار می شود
وی اذعــان کــرد: فــولاد مبارکــه بــرای صرفه جویــی در مصــرف آب از ســال ها قبل 
ســرمایه گذاری های لازم برای بازچرخانی و تصفیه پساب های صنعتی و شهری را انجام داده 
و راندمان مصرف آب مورد نیاز خود را به ۲.۲ مترمکعب به ازای تولید هر تن فولاد رســانده 
است. همچنین فولاد مبارکه در حال اجرای پروژه انتقال ۲۰۰ میلیون مترمکعب آب از دریای 
عمان اســت تا علاوه بر تأمین آب مورد نیاز خود، آب مورد نیاز کل صنایع اســتان اصفهان را 
تأمین کند. مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه تأکید کرد: پروژه احداث نیروگاه ۹۱۴ مگاواتی سیکل 
ترکیبی فولاد مبارکه پیشــرفت قابل توجهی داشــته؛ به طوری  که ۶۱۴ مــگاوات آن وارد مدار 
شــده و در تابســتان ســال آینده نیز ۳۰۰ مگاوات دیگر آن وارد مدار خواهد شد. پروژه احداث 
نیروگاه خورشــیدی ۶۰۰ مگاواتی فولاد مبارکه که در شرق اصفهان احداث شده نیز پیشرفت 
قابل توجهی داشته؛ به طوری  که تاکنون ۴۰ مگاوات آن وارد مدار شده و در هر ماه ۲۰ مگاوات 

به این عدد اضافه خواهد شد و تا پایان سال جاری، رقم یادشده به ۱۲۰ مگاوات می رسد.

انجام مطالعات نیروگاه بادی ۲۰۰ مگاواتی فولاد مبارکه در منطقه خواف
وی بیان کــرد: مطالعات پروژه احداث نیروگاه بــادی ۲۰۰ مگاواتی فولاد 
مبارکه در منطقه خواف نیز انجام شــده و وارد مرحله مناقصه شــده است. 
همچنین فولاد مبارکه حدود ســه سال پیش قرارداد یک میدان گازی را امضا 
کرده و پیگیر اجرای آن است که با عملیاتی شدن آن، علاوه بر تأمین نیاز خود، 
گاز مازاد را در اختیار شــبکه سراســری قرار می دهد. علاوه بر موارد یادشده، 
این شــرکت پنج ســال پیش به حوزه اکتشــافات ورود کرده و در حال حاضر 
مطالعــات ۷۱ محدوده و پهنه معدنی را در دســتور کار خــود قرار داده؛ اما 
بــه دلیل محدودیت هایی، معطوف به معادن کوچک اســت و برای رفع نیاز 
خود در ســال جاری اقدام به خرید شــرکت اپال کرده است. طیب نیا عنوان 
کــرد: فولاد مبارکــه برای رفع نیازهــای خود در حــوزه حمل ونقل اقدام به 
خریداری ۵۰ لوکوموتیو کرد و اگر در این زمینه سرمایه گذاری نکرده بود، قطعا 
با مشــکلات زیادی مواجه شــده بود. همچنین طی دو ســال اخیر برای ۱۳۰ 
روســتای مجاور کم برخوردار خود سند پیشرفت و آبادانی تهیه کرده تا ضمن 
توانمندســازی و آموزش اهالی این روســتاها، افراد توانمندی مثل پزشکان و 
مهندســان این مناطق را که به دلیل برخی محرومیت ها به شــهرهای بزرگ 
کوچ کرده اند به روستاهایشــان بازگرداند. راندمان کشت در زمین های زراعی 
کشــاورزانی که فولاد مبارکه به آنان آموزش هــای ویژه ارائه داده، ۱۵ درصد 

افزایش یافته است.

رئیس کمیسیون معدن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران: فولاد مبارکه 
علی رغم استفاده از انرژی خورشیدی، مشمول محدودیت انرژی می شود

در ادامه این نشســت، بهرام شکوری، رئیس کمیسیون معدن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشاورزی ایران گفت: جلسات کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشــاورزی ایران به صورت دوره ای با صنایع اســتان ها و شهرستان های مختلف 
کشور برگزار می شود تا تعاملات سازنده در آنها منجر به اتفاقات خوبی برای حوزه معدن و صنایع 
معدنی کشور شــود. وی افزود: اخیرا اعضای هیئت رئیسه اتاق بازرگانی ایران با رئیس جمهوری 
دیدار داشــتند و طی مباحث بسیار خوبی که مطرح شــد، از رئیس جمهوری خواسته شد که به 
بخــش خصوصی اعتماد کنند. ما هم به عنــوان بخش خصوصی قول دادیم  در صورت حمایت 
دولــت و عدم حرکــت رو به  جلوی بخش خصوصی در کمتر از یک ســال، دیگــر به ما اعتماد 
نکنند. رئیس کمیســیون معدن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران 
اظهار کرد: یکی از مباحث دیگری که مطرح شــد، موضوع ناترازی در انرژی و به ویژه برق بود و 
علی رغم اینکه برخی از صنایع کشور، مثل فولاد مبارکه، از انرژی خورشیدی استفاده می کنند، باز 
هم مشــمول محدودیت انرژی می شوند. یکی دیگر از خواسته هایی که در این دیدار مطرح شد، 
این بود که حقوق دولتی در بخش معادن، واقعی در نظر گرفته شود و با ایجاد معافیت از دادن 

حقوق دولتی، از جهات دیگری برای کشور منافع ایجاد شود.

قیمت گذاری دستوری در حوزه معدن و صنایع معدنی به ضرر تولیدکنندگان است
وی تأکید کرد: بیش از هفت هزار و ۷۰۰ معدن در کشــور تعطیل اســت که اگر بتوانیم بخش 
عمده ای از این معادن را به چرخه فعالیت برگردانیم، قطعا به تولید، اشــتغال و ارزآوری کشــور 
کمک قابل توجهی خواهد شــد. قیمت گذاری دســتوری در حوزه معدن و صنایع معدنی که به 
ضــرر تولیدکنندگان اســت نیز از دیگر مباحثی بــود که در دیدار با رئیس جمهــوری مطرح و از 
سیاســت اخذ عوارض تحت عنوان حمایت از دانش بنیان ها انتقاد شد. شکوری در پایان سخنان 
خود ابراز کرد: پیمان سپاری ارزی از دیگر مباحثی بود که مطرح شد و اعلام شد که با سازوکار ارز 
نیمایی کاری از پیش نخواهد رفت. تصدی گری دولت باید حذف شود، زیرا تبعات آن برای بخش 
خصوصی اســت. ثبات مدیریت در مجموعه های بزرگی مثــل فولاد مبارکه و ذوب آهن ضروری 

است، زیرا یکی از دلایل سودآوری خواهد بود.

رئیس انجمن تولیدکننــدگان فولاد ایران: ضرر ۸.۵ میلیارد دلاری صنعت فولاد کشــور به خاطر 
قطعی برق

بهرام ســبحانی، رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران نیز در این نشســت ضمن انتقاد از 
هجمه ها علیه صنعت فولاد گفت: متأســفانه عده ای در کشــور از طریق تریبون های مختلفی 
کــه در اختیــار دارند، علیه زنجیــره تولید فــولاد صحبت می کننــد و با انتشــار آن در فضای 
مجــازی، به مردم و مســئولان آدرس غلــط می دهند که این اقدام در حقیقت سوءاســتفاده از 
تریبون هــای عمومی به ویژه رســانه ملی اســت و ســبب می شــود محدودیت هــای صنعت 
فــولاد به عنوان صنعت مادر کشــور روزبــه روز افزایش یابــد، زیرا تصمیمات مســئوللن نیز بر 
اســاس چنین اظهارنظرهایی شــکل می گیرد. وی افزود: در نمایشــگاه توانمندی های صنعت 
و معــدن خطاب بــه رئیس جمهوری محتــرم اعلام کردم که امســال حجــم قابل توجهی از 
میزان تولید فولاد کشــور بــه  دلیل قطعی های مکرر برق از دســت رفت که ضــرر آن معادل 
۸.۵ میلیارد دلار بود. ایشــان پاســخ دادند خودتان نیروگاه بسازید و برق مورد نیاز خود را تأمین 
کنید. در پاســخ ایشــان اعلام کردیم فولاد مبارکه نیروگاه ســاخته، اما نه تنها بــرق آن نیروگاه 
را بــه خــود این صنعت نداده اند، بلکــه از انتقال گاز مورد نیاز برای تولیــد برق در این صنعت

 جلوگیری کرده اند.

وزارت نیرو مشوق سرمایه گذاری احداث نیروگاه های تجدیدپذیر در کشور باشد
رئیس جمهوری از ما پرسیدند چرا صنعت فولاد کشور گاز مصرف می کند و ما در پاسخ اعلام 
کردیم صنایع فولادی ایران برخلاف صنایع فولادی بســیاری از کشورهای جهان، به دلیل داشتن 
مزیت نســبی گاز و منابع گازی، به جای روش کوره بلند بر مبنای زغال ســنگ، از تکنولوژی احیای 
مستقیم استفاده می کنند و نیاز به گاز دارند و اگر صنایع فولاد کشور بخواهند گاز را به نرخ جهانی 
خریداری کنند، قطعا به تعطیلی کشــیده خواهند شد. در بحث ناترازی های انرژی خواه ناخواه با 
کمبود انرژی در کشور مواجهیم و اگر امروز برای احداث نیروگاه های گازی سرمایه گذاری کنیم تا 
چند ســال دیگر به دلیل کمبود گاز با مشــکل مواجه خواهیم شد؛ بنابراین باید به سمت احداث 
نیروگاه هــای تجدیدپذیر حرکت کنیم. در این زمینه با توجه به وســعت کشــور و شــرایط خوبی 
که برای احداث نیروگاه های تجدیدپذیر و جذب انرژی خورشــیدی فراهم است، وزارت نیرو باید 

مشوق سرمایه گذاری صنایع و سرمایه گذاران کشور برای احداث نیروگاه های تجدیدپذیر باشد.

در دومین نشست مشترک کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران و اصفهان
 به میزبانی فولاد مبارکه مطرح شد 

ضرر ۸.۵ میلیارد دلاری صنعت فولاد کشور 
به خاطر قطعی برق
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